

Summary

Have you **ever** started writing a list, but **noticed** each point you make is **really** long? Well, you might have written a **listicle**, which is a list that has a lot in **common** with an **article**. Find out more **about** this portmanteau that **combines** the words 'list' and 'article' in The **English We Speak**.

Listicle

Feifei: Hello and **welcome** to The **English We Speak**. I'm Feifei.

Roy: And I'm Roy! Feifei, is 3pm **OK** for your **appointment** with the **doctor**?

Feifei: What? No, I don't need a **doctor** – **I feel fine!** **What are you on about?**

Roy: Well, I heard you showed your **listicle** to Neil and he was **worried**.

Feifei: No, Roy, a **listicle** isn't a **medical condition** – it's a piece of writing. It's an **article** that is in a list **format**. It's like a list, but the points have more *explanation*.

Roy: Oh, that makes more sense. But why was Neil **worried about** your **listicle**?

Feifei: I have no **idea**. It's **only** a **listicle about** the things that he must do to **improve** my **life!** Don't **worry**, I haven't **forgotten** you in the **listicle**.

Roy: You mean that you want to **improve** my **life** as well?

Feifei: No, Roy! I've written a **listicle highlighting** things you need to do! **I'll let you know** what my **demands** are right after these **examples**.

Examples

Have you read the new **listicle** I've written **about** the greatest **video games** of all time!

Don't read that **listicle**. It's just **clickbait!**

That **listicle** has an **impressive** title, but it doesn't **really expand** on the points it makes. It's more like a list.

Feifei: This is The **English We Speak** from **BBC Learning English** and we're talking **about listicles**. A **listicle** is an **article** that is in a list **format**, but the points are **expanded** more than a **normal** list, making it closer to an **article**. And **here** is the **listicle** I wrote for you, Roy.

Roy: What? You can't be **serious!** You've written **here** that you want me to **burn** all of my **t-shirts** and buy **some other** clothes? Well, that's not **going to happen!**

Feifei: I just want you to look smart, Roy. That **t-shirt** with a **picture** of a dog staring at a **flower** on it is not **appropriate** for a **person** to wear.

Roy: It's top **quality!** And you've **also** gone on in your **listicle about** how I should stop playing **video games**. I **actually** write **listicles about** games! **Here**, I wrote one for you.

Feifei: This isn't a **listicle!** All it says is 'you work too hard Roy – you should go **home**'.

Roy: Oh, **OK** – thanks for the **advice** – I will!

Feifei: No, I was just reading what you wrote!

Roy: Bye, Feifei!

Feifei: Bye.

Résumé

Avez-vous déjà commencé à écrire une liste, mais remarqué que chaque point que vous *soulevez* est vraiment long ? Eh bien, vous avez peut-être écrit un article-liste, qui est une liste qui a beaucoup en commun avec un article. Apprenez-en davantage sur ce mot-valise qui combine les mots "liste" et "article" dans *L'anglais que nous parlons*.

Article-liste

Feifei : Bonjour et bienvenue dans *L'anglais que nous parlons*. Je m'appelle Feifei.

Roy : Et moi Roy ! Feifei, est-ce que 15h00 c'est bon pour votre rendez-vous avec le médecin ?

Feifei : Quoi ? Non, je n'ai pas besoin de médecin. **Je me sens bien ! Qu'est-ce que vous racontez ?**

Roy : Eh bien, j'ai entendu dire que vous aviez montré votre article-liste à Neil et il était inquiet.

Feifei : Non, Roy, un article-liste n'est pas **un état pathologique**, c'est un écrit. C'est un article en forme de liste. C'est comme une liste, mais les items ont plus d'explications.

Roy : Oh, cela paraît plus logique. Mais pourquoi Neil était-il inquiet pour votre article-liste ?

Feifei : Je n'en ai aucune idée. Ce n'est qu'une énumération de choses qu'il doit faire pour améliorer ma vie ! Ne vous inquiétez pas, je ne vous ai pas oublié dans l'énumération.

Roy : Vous voulez dire que vous voulez en plus améliorer ma vie ?

Feifei : Non, Roy ! J'ai écrit un article-liste mettant en évidence les choses qu'il faut que vous fassiez ! **Je vous ferai savoir** quelles sont mes exigences juste après ces exemples.

Exemples

Avez-vous lu le nouvel **article-liste** que j'ai écrit sur les plus grands jeux vidéo de tous les temps !

Ne lisez pas cette **article-liste**. C'est juste un **piège (appât) à clic !** Cet **article-liste** a un titre impressionnant, mais il ne développe (s'étend... sur) pas vraiment les points qu'il cite. Ça a plus l'air d'une liste.

Feifei : C'est *L'anglais que nous parlons* de **BBC Learning English** et nous parlons d'article-listes. Un article-liste est un article qui a la forme d'une liste, mais les items sont plus développés que dans une liste normale, le rendant plus proche d'un article. Et voici l'article-liste que j'ai écrit pour vous, Roy.

Roy : Quoi ? Vous ne pouvez pas être sérieuse ! Vous avez écrit ici que vous voulez que je brûle tous mes t-shirts et que j'achète d'autres vêtements ? Eh bien, cela n'arrivera pas !

Feifei : Je veux juste que vous ayez l'air élégant, Roy. Ce t-shirt avec une photo d'un chien regardant fixement une fleur n'est une tenue convenable pour personne.

Roy : C'est de la qualité supérieure ! Et vous avez aussi ajouté (continué) dans votre énumération comment je devrais cesser de jouer aux jeux vidéo. J'écris en fait des article-listes sur les jeux ! Ici, j'en ai écrit un pour vous.

Feifei : Ce n'est pas un article-liste ! Tout ce qu'il dit, c'est "vous travaillez trop dur Roy ; vous devriez rentrer à la maison".

Roy : Oh, OK. Merci pour le conseil. *Je vais le faire !*

Feifei : Non, je lisais juste ce que vous avez écrit !

Roy : Au revoir, Feifei !

Feifei : Au revoir.